
 
 

 
 

Ton Oomen bij een van de monumentale bomen in het Osse Jan Cunenpark.  
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Veel Ossenaren pikken het niet 
langer: ‘Van oude bomen blijf je af’ 

OSS - Zoals Oss met verdriet terugkijkt op markante gebouwen die in het 

verleden gesloopt zijn, zo wordt straks ook gekeken naar oude bomen die nu 

nog worden gekapt. Daar is Ton Oomen van overtuigd. ,,Behoud wat je hebt.” 
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Waar moet het heen met Oss in de toekomst? Die vraag stond afgelopen week 

centraal tijdens de Week van de Stad. De gemeente nodigde de inwoners uit om 

actief mee te denken en te praten over het Oss van morgen. Tijdens het Stadsdebat 

in de Lievekamp greep Ton Oomen zijn kans om nogmaals te pleiten voor het 

behoud van bestaande parken en bomen. Volgens de mede-oprichter van de Stadse 

Boeren is het besef nog niet overal doorgedrongen hoe waardevol volwassen bomen 

zijn voor een stad.  
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Brede asfaltpaden 

Op papier klopt het allemaal wel, stelt Oomen. De keuze voor meer hoogbouw en 

meer openbaar groen om de hittestress van een versteende omgeving te beperken is 

logisch. Maar intussen worden er bij elk bouwplan bomen gekapt en ook grote delen 

van het Sibeliuspark opgeofferd aan woningbouw. ,,Als compensatie zou de rest van 

het park worden opgewaardeerd. Dat betekent in de praktijk de aanleg van brede 

asfaltpaden waarvoor nog eens tientallen bomen moeten wijken. Dit plan is echt niet 

meer van deze tijd. Steeds meer mensen pikken het niet langer. Van oude bomen 

blijf je af!” 

Tot zijn genoegen ziet Oomen dat een groeiende groep Ossenaren klaar is met het 

gemak waarmee een streep wordt gezet door volgroeide bomen. ,,Vijf jaar geleden 

werden er in het Sibeliuspark ook al 68 volwassen bomen gerooid voor saaie 

woonblokken, die werden aangeprezen als ‘wonen in het groen’. Maar dat groen is 

juist verdwenen. En nu wil de ontwikkelaar hetzelfde doen in het zuidelijk deel van 

het Sibeliuspark, het laatste stuk dat nog ongerept is. Weer zijn daar veel volwassen 

bomen de klos.” 

Verkoelen de omgeving 

Oomen geeft even wat cijfers die het belang van bomen in de strijd tegen 

klimaatverandering onderstrepen. ,,Volwassen bomen houden veel meer water vast 

dan jonge aanplant en verkoelen daarmee hun omgeving in tijden van droogte. Een 

eik van veertig jaar heeft daarnaast al gauw 370 ton aan CO2 opgeslagen. Staat hij 

nog eens veertig jaar dan loopt dat op tot 3800 ton. En dat in één enkele boom! De 

grootste te kappen boom in het park, een Amerikaanse eik van ongeveer 150 jaar 

oud, heeft al 185.000 ton aan CO2 opgeslagen!” De les: hoe langer je een boom laat 

staan, hoe meer hij bijdraagt aan een fijne leefomgeving en de wereld. 

 

Je kunt je in het Osse centrum niet echt onttrekken aan de drukte. In 
Arnhem en Breda loop je zo van het station een groot stadspark in 

Ton Oomen, Stadse Boeren 



Oss staat in de top 10 van steden met de meeste hittestress van 

Nederland. Niet toevallig bungelt de kern ook onder aan de lijst van groene 

steden. Oomen: ,,Oss wordt wel gezien als groene stad, maar dat geldt 

alleen voor de buitenwijken, niet voor het centrum waar straks heel veel 

nieuwe woningen bij komen. Daar zijn alleen kleine oases als het Jan 

Cunenpark. Je kunt je daar als stadsbewoner niet echt onttrekken aan de 

drukte. In Arnhem en Breda loop je zo van het station een groot stadspark 

in en ben je even helemaal omgeven door groen en rust. Dat kan ook in 

Oss, als de gemeente tenminste de regie neemt. Maar hier zijn het 

opvallend genoeg burgers die het initiatief moeten nemen, zoals bij het Bos 

van Oss en het Noorderpark.” 

Plek van de ommekeer 

Terug naar het Sibeliuspark. Wat Oomen betreft wordt dat de plek van de 

ommekeer. ,,De plannen voor dit park dateren van 2007. Na zeventien jaar 

kijken we anders tegen de wereld aan. Er is nog een kans om het restant 

van het park met rust te laten en af te zien van verder woningbouw. Beter 

ten halve gekeerd dan ten hele gedwaald. Het park is nu nog een 

toevluchtsoord, niet alleen voor mensen, maar ook voor stadsnatuur. Je 

kunt er nu nog spechten, marters, vossen, talloze zangvogels, buizerds, 

sperwers, egels en vleermuizen tegenkomen. Het park kan best wat 

aantrekkelijker gemaakt worden door meer diversiteit in beplanting. Maar 

behoud de bomen. Ze worden nog vaak beschouwd als straatmeubilair, 

maar zijn onmisbaar en noodzakelijk.” 

Oomen roept het gemeentebestuur op om niet alleen lef te tonen als het 

gaat om het realiseren van genoeg nieuwe huizen, maar ook om te kiezen 

voor een radicale koerswijziging: gezonde bomen worden in principe niet 

meer gekapt. ,,Niet alleen voor mij, een ‘plakbandpensionado’ van 63, maar 

voor een leefbare stad voor onze kinderen en kleinkinderen.” 

 

 


